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خبر خبر

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر اعلام کرد:
دستگیری ۶۰۰ فروشنده مواد مخدر 

در فضای مجازی

از  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
دستگیری بیش از ۶۰۰ فعال فضای مجازی در 
و  داد  مواد مخدر خبر  فروش  و  تولید  زمینه 
گفت: سال گذشته ۲۳۰ نفر از عناصر قاچاق 
مواد مخدر شناسایی و دستگیر شدند و ۲۳ 
شلیک  با  مخدر  مواد  فروشنده  و  قاچاقچی 

پلیس به هلاکت رسیدند.
روز  کاکاوند  ایرج  سردار  ایرنا،  گزارش  به 
تسلیت  ضمن  خبری  با  نشست  در  یکشنبه 
کرد:  اظهار  رجایی،  شهید  بندر  تلخ  حادثه 
به  مربوط  مجازی  فضای  فعال   ۶۰۰ از  بیش 
تولید و فروش مواد مخدر دستگیر و ۲۴ باند 
در این حوزه متلاشی شد همچنین یک هزار و 
از طریق فضای  ۳۰۰ کیلوگرم مواد مخدر که 

مجازی فروخته می شد؛ کشف و ضبط شد.
گفت:  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
سال ۱۴۰۳ به عنوان پرکارترین سال در حوزه 
مبارزه با موادمخدر بود و در این سال ۳۴۷ تن 

انواع مواد مخدر کشف و ضبط شد.
وی اضافه کرد: در سال گذشته حدود ۱۹۰۰ 
باند خرد و کلان فروش در حوزه مواد مخدر 
شناسایی و بالغ بر ۱۷ هزار خودرو حامل مواد 
مخدر و ۷۲۰ قبضه سلاح جنگی کشف و ضبط 

شد.
با  مقابله  درباره  مخدر  مواد  پلیس  رئیس 
از  گفت:  متجاهر  معتادان  و  فروشی  خرده 
فروشی  خرده  با  مبارزه  قرارگاه  تشکیل  زمان 
مواد مخدر تا امروز با اجرای طرح های »آرامش 
جمع  درصدی   ۱۱۰ افزایش  شاهد  شهر«،  در 
آوری معتادان متجاهر و افزایش بیش از ۴۵ 

درصدی خرده فروشان در این حوزه هستیم.
ادعا  این  شاهد  کاکاوند،  سردار  گفته  به 
موجب  که  است  آلوده  مناطق  پاکسازی  نیز 
و  بود  کرده  ایجاد  را  مردم  ناامنی  و  ناراحتی 
اکنون در مرحله تثبیت آرامش در این مناطق 

قرار داریم.
دستگیری ۲۰ عنصر چهار باند بین المللی مواد 

مخدر
سردار کاکاوند به اقدامات حوزه بین الملل 
مواد مخدر اشاره کرد و گفت: چهار باند بزرگ 
فعال در پایان ۱۴۰۳ و اوایل امسال شناسایی 
و متلاشی شد و تعداد ۲۰ نفر از عناصر اصلی 
انواع  تن  چهار  و  شدند  دستگیر  باندها  این 

مخدر به خصوص مخدر صنعتی کشف شد.
بین  باندهای  و  مخدر  مواد  این  مبدا  وی 
المللی را یکی از کشورهای همسایه و مقصد 
آن را اقیانوسیه عنوان کرد و گفت: در حوزه 
نیز  قاچاقچیان  مالی  بنیان های  به  ضربه 
۲۳۲ هزار میلیارد تومان به بدنه و بنیان های 

باندهای قاچاقچی ضربه وارد شد.
افزایش قاچاق مواد مخدر از افغانستان

مواد  قاچاق  افزایش  درباره  کاکاوند  سردار 
سال های  طی  گفت:  افغانستان  از  مخدر 
صنعتی  مخدر  مواد  قاچاق  افزایش  با  اخیر 
در  همچنین  هستیم  مواجه  افغانستان  مبدا 
سال گذشته ۲۵ درصد کشف شیشه از مبدا 

افغانستان افزایش یافت.
درباره  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
کرد:  اظهار  مخدر  مواد  فروش  پلتفرم های 
اینستاگرام بیشترین استقبال سوداگران برای 
فروش مواد مخدر را دارد و در صدر سکوها 
قرار  مخدر  مواد  خرید  و  فروش  جذب  برای 

گرفته است.
تریاک بیشترین میزان کشفیات

سردار کاکاوند درباره فراوانی مواد مخدر نیز 
گفت: در حال حاضر بیشترین میزان کشفیات 
مربوط به تریاک است و در استان سیستان و 

بلوچستان بیشترین کشفیات انجام می شود.

کشف ۱۵۰ هزار دلار قاچاق، توسط 
پلیس فرودگاه اصفهان

انتظامی و حفاظتی فراجا  فرمانده یگان های 
از کشف بیش از ۱۵۰ هزار دلار قاچاق، توسط 

پلیس فرودگاه اصفهان خبر داد.
بنی  رضا  سردار  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
اسدی فر فرمانده یگان های انتظامی و حفاظتی 
فراجا در تشریح این خبر بیان داشت: با تشدید 
اجرای طرح های مقابله ای با قاچاق کالا و ارز، از 
یکی از مسافران خروجی در فرودگاه اصفهان، 
مقدار ۱۵۰ هزار دلار آمریکا به ارزش ۱۵۰ میلیارد 
ریال کشف و به لحاظ عدم ارائه هر گونه مدارک 

توقیف و ضبط شد.
پرونده  اینکه  بیان  با  فر  اسدی  بنی  سردار 
همراه  به  و  تشکیل  موضوع  این  خصوص  در 
مستندات تحویل تعزیرات حکومتی شده است 
افزود: پلیس فرودگاه با استقرار در تمامی مبادی 
ورودی و خروجی فرودگاه های کشور و پایش 
لحظه به لحظه فعالیت های مترددین با استفاده 
از تجهیزات نوین کمک بازرسی با قاچاقچیان و 

سودجویان برخورد خواهد کرد.

ذخایر خون بندرعباس با مشارکت 
مردم به بیش از حد نیاز رسیده است

مدیر عامل سازمان انتقال خون ایران، از ارسال 
سریع بیش از ۷۰۰ واحد خون به استان هرمزگان 
اورژانسی  نیاز  با همت مردم،  خبر داد و گفت: 

خون در استان کاملاً برطرف شده است.   
به گزارش روز یکشنبه از سازمان انتقال خون، 
مصطفی جمالی با بیان اینکه در ساعات اولیه پس 
از حادثه دردناک بندرعباس، بیش از ۷۰۰ واحد 
خون از طریق شبکه ملی خون رسانی به این استان 
ارسال شد، بیان کرد: ذخایر خون در هرمزگان به 

حد کافی رسیده و حتی بیش از نیاز فعلی است.
وی با تشکر از مشارکت گسترده مردم افزود: پس 
از انتشار خبر حادثه با استقبال بی نظیر هموطنان 
مواجه شدیم، مراجعات برای اهدای خون بسیار بالا 
بود، اما اکنون ذخایر خون در بندرعباس تکمیل 

شده و نیاز اضطراری برطرف شده است.
جمالی افزود: همکاران ما در استان هرمزگان با 
وجود ذخایر کافی، به دلیل احساس مسئولیت، 
از مراجعین خون گیری کردند، اما به آنها تأکید شد 
ارسال  بندرعباس  به  اهدایی دیگر  که خون های 

نخواهد شد.
وی اشاره کرد: ذخایر خون در سایر استان ها نیز 
به لطف مراجعه مردم افزایش یافته و در صورت 
نیاز در روزهای آینده، از طریق رسانه های سازمان 

از هموطنان دعوت خواهد شد.
مدیر عامل سازمان انتقال خون با بیان اینکه تنها 
۲ درصد از مردم در اهدای خون مشارکت دارند، 
گفت: ۹۸ درصد از هموطنان هنوز به این امر مهم 
نپیوسته اند، ما نیاز داریم تا همه مردم، به ویژه 
جوانان و بانوان که سهم کمتری دارند، به صورت 

مستمر در اهدای خون حضور یابند.
به گفته وی، اهدای خون باید به یک فرهنگ 
همیشگی تبدیل شود، نه فقط در شرایط بحرانی، 
ایثارگرانی  مرهون  خون  انتقال  سازمان  افتخارات 

است که جانها را نجات می دهند.
در حال حاضر خون مورد نیاز مجروحان حادثه 

بندر عباس تامین شده است
همچنین سخنگوی سازمان انتقال خون با اشاره 
به اینکه اکنون خون کافی برای نیاز حادثه دیدگان 
بندر عباس تامین شده است اعلام کرد: در حال 
حاضر خون و فراورده مورد نیاز مجروحان حادثه 
بندرعباس تامین و نیاز به خون مرتفع شده است.

بشیر حاجی بیگی افزود: تاکنون یک هزار و ۹۶ 
از مردم استان هرمزگان جهت اهدای خون  نفر 
مراجعه کرده اند و از این تعداد ۹۲۰ نفر موفق به 

اهدای خون شده اند.
وی اظهار کرد: از ساعات اولیه وقوع حادثه در 
اداره کل انتقال خون بندرعباس ۴۰۰ واحد خون از 
استان های مختلف کشور جهت تامین خون مورد 
نیاز مجروحان و مصدومان حادثه به بندر عباس 

ارسال شد.
اعلام کرد: روز  انتقال خون  سخنگوی سازمان 
گذشته استان های یزد، کردستان، کرمان، سمنان، 
خراسان شمالی، تهران، خراسان رضوی، گیلان، 
بوشهر، فارس و کهگیلویه و بویر احمد از طریق 
شبکه ملی خون رسانی برای تامین ذخایر مورد نیاز 

خون استان هرمزگان خون ارسال کرده اند.
وی با تشکر از مردم شریف کشور که همدلانه 
به مراکز انتقال خون مراجعه و خون خود را اهدا 
کرده اند، از هموطنان خواست تا برای اهدای خون 
انتقال خون  منتظر اطلاعیه های بعدی سازمان 

باشند.
به گزارش ایرنا، حوالی ظهر دیروز )شنبه ششم 
اردیبهشت( انفجار مهیبی در محدوده بندر شهید 
وقوع  به  بندرعباس  شهرستان  غرب  در  رجایی 
پیوست که هنوز علت وقوع آن مشخص نشده و 
تیم های امدادی برای اطفای حریق و امدادرسانی 
به حادثه دیدگان احتمالی به محل حادثه اعزام 
شدند، شدت وقوع انفجار به حدی بود که موجب 
تخریب برخی ساختمان ها و خودروها در محدوده 

محل انفجار شد.

آتش  رجایی،  شهید  بندر  در  شنبه  ظهر  انفجار 
سوزی شدیدی درپی داشت که اطفای آن از ساعاتی 
پیش به مراحل پایانی رسیده است، در این حادثه ۲۸ 

نفر جانباخته اند.
آتش  رجایی،  شهید  بندر  در  شنبه  ظهر  انفجار 
سوزی شدیدی درپی داشت که بلافاصله نیروهای 
عملیاتی و امدادی وارد عمل شده و اقدام به مهار 

آتش و رسیدگی به مجروحان کردند.
در این حادثه متأسفانه ۲۸ هموطن جان باختند و 

بیش از ۱۰۰۰ نفر نیز مجروح شدند.
با  گذشته  شب  با  کشور  وزیر  مؤمنی،  اسکندر 
ابتدا  از  ما  داشت:  اظهار  حادثه  محل  در  حضور 
به  اطفای حریق،  و  نجات  امداد،  عملیات  کنار  در 
آسیب شناسی و بررسی علل حادثه نیز توجه داشتیم. 
با  و  هستند  بررسی  حال  در  تخصصی  تیم های 
مقصران یا کسانی که کوتاهی کرده اند، بدون تعارف 

برخورد قانونی خواهد شد.
وی افزود: با وجود شرایط نامساعد جوی، از جمله 
وزش باد شدید و تغییر جهت آن که عملیات اطفای 
و  آتش نشانی  نیروهای  بود،  کرده  دشوار  را  حریق 
امدادی با توانمندی و تجربه خود در حال مهار کانون 
اصلی آتش هستند. امیدواریم تا ساعات آینده این 
کانون به طور کامل مهار شود. وزیر کشور با اشاره به 
پایداری نسبی در مناطق اصلی بندر، تأکید کرد که 
سیستم های بندر و گمرک آسیبی ندیده اند و عملیات 

بارگیری، ترخیص و گمرکی طبق روال ادامه دارد.
مؤمنی در پایان از هموطنان خواست به شایعات 
توجه نکنند و اطمینان داد که هرگونه اطلاعات جدید 
درباره این حادثه به صورت شفاف با مردم در میان 

گذاشته خواهد شد.
سخنگوی سازمان آتش نشانی: آتش تحت کنترل 

است و درحال لکه گیری هستیم
جلال ملکی با اشاره به اینکه عملیات شعله زنی در 
حال اتمام است، می افزاید: قطعا لکه گیری زمانبر 
است چون تعداد زیادی کانتینر وجود دارد که باید 
جابجا شوند تا بتوانیم آتش های پنهان زیر را نیز پیدا 

و خاموش کنیم .
در حالی که کمتر از یک دهه از حادثه دلخرش 
پلاسکو می گذرد ظهر روز گذشته استان هرمزگان 
بندر  اسکله  در  هم  بود،آن  بزرگ  انفجاری  شاهد 
از کانتینرها  انبوهی  شهید رجایی درست جایی که 
قرار داشتند. شدت انفجار به حدی بود که موج آن 
به  زیادی  آسیب  و  تخریب  باعث  زیادی  شعاع  تا 
انفجار  این  متاسفانه  خودروها و ساختمان ها شد. 
مهیب موجب فوت ۲۵ نفر و مجروح شدن بیش از 
هزار نفر شد. ظاهرا انفجار در یک کانتینر اتفاق افتاده 
و آتش از این کانتینر به کانتینرهای مجاور سرایت 

کرده و کار را برای آتش نشانان سخت کرده است.
عامل  مدیر  همراه  به  که  نشانی  آتش  سخنگوی 
سازمان از حوالی ساعت ۵ بعد از ظهر دیروز در محل 
حادثه حضور دارد در مورد وضعیت مهار آتش به 
خبرگزاری "خبرآنلاین"می گوید : اوضاع خیلی بهتر 
است و تقریبا آتش مهار و کنترل شده و وارد مرحله 

لکه گیری شده ایم .
جلال ملکی با اشاره به اینکه عملیات شعله زنی در 
حال اتمام است، می افزاید: قطعا لکه گیری زمانبر 
است چون تعداد زیادی کانتینر وجود دارد که باید 
جابجا شوند تا بتوانیم آتش های پنهان زیر را نیز پیدا 
و خاموش کنیم . معاون اجتماعی آتش نشانی تهران 
در پاسخ به این سوال که برخی می گویند شاید کالاها 
و مواد اشتعال زا رو به اتمام است که می گویند آتش 
مهار شده است به خبرآنلاین می گوید: فرقی ندارد و 
به چه درد مردم می خورد، مهم این است که آتش 
خاموش شده است و ما داریم لکه گیری می کنیم. 
وقتی می گوییم لکه گیری یعنی هنوز شعله داریم و 

وقتی شعله داریم یعنی هنوز کالا داریم.
وی با اعلام هراس خود از اینگونه آتش سوزی ها در 

مورد زمان اتمام لکه گیری اظهار می کند: اصلا نمی 
شود زمان اعلام کرد،تجربه نشان داده در این گونه 
حریق ها هر لحظه ممکن است یک تغییر رفتاری در 
آن ایجاد شود. پیش بینی ما بر این بود که امروز صبح 
کار تمام شود اما تازه صبح ما وارد لکه گیری شدیم. 
لکه گیری هم زمانبر است و نمی توان دقیق گفت فقط 
خدا رو شکر که در کمتر از ۲۴ ساعت موفق شدیم 
آتش نشانی  سازمان  سخنگوی  کنیم.  مهار  را  آتش 
ادامه  سوزی  آتش  علت  از  خود  بی خبری  بیان  با 
می دهد: ما نیروی کمکی هستیم و به علت یابی ورود 
نمی کنیم و این کار را دستگاههای مسئول خودشان 

انجام خواهند داد.
ملکی در ادامه می گوید: اولین تیم آتش نشانی که 
از تهران به محل حادثه اعزام شد تیم ارزیاب بود که 
متشکل از مدیر عامل، بنده و یکی دو تا از همکاران 
بودیم که حوالی ساعت ۵ بعد از ظهر به محل حادثه 
رسیدیم.تیم عملیاتی هم متشکل از ۳۰ نفر ساعت ۳ 
بامداد به محل رسیدند.این تیم ۳ تن کف داشتند و 
یک مقدار تجهیزات حفاظت فردی مثل کلاه و اینها 
به  آتش  بخش  بزرگترین  و  داشتند  برای خودشان 
دست ما سپرده شد. معاون اجتماعی آتش نشانی 
در مورد خطرات اطفا این گونه حریق اظهار داشت: 
آتش خیلی سخت  مهار  ای  نقطه  یک  در  دیشب 
بود و تا صبح طول کشید وقتی خاموش شد دیدیم 
کانتینر دهن باز کرده و حدود ۸۰ سیلندر گاز بزرگ 
در آن است. وی اضافه کرد: در کانتینرها همه چیز 
می دیدم، از ابر و اسفنج گرفته تا لوازم خودرو و ماهی 

بزرگ یخ زده گرفته تا سیلندر گاز.
ملکی در پایان خاطر نشان کرد: اینکه می گویند 
کانتینر ها منفجر می شده و ترکش ها ی آن افراد 
را زخمی می کرده را من ندیدم یا حداقل در منطقه 
ای که ما کار می کردیم چنین چیزی ندیدیم شاید 
در بخش های دیگر بوده است.اجازه پهلوگیری اولین 
کشتی بعد از حادثه در بندر شهید رجایی صادر شد
رییس جمعیت هلال احمر: عملیات اطفای حریق 

بندر رجایی رو به پایان است
رییس جمعیت هلال احمر با اعلام این که بخش 
عمده ای از عملیات اطفای حریق در منطقه انجام 
شده و اکنون مراحل نهایی لکه گیری در حال اجرا 
است، گفت: با بسیج نیروهای امدادی، شرایط در 

حال بازگشت به وضعیت عادی است.

پیرحسین کولیوند با اشاره به اقدامات صورت  گرفته 
افزود: در اولین ساعات حادثه، تمرکز اصلی ما بر 
بود که خوشبختانه  جست وجو و نجات مجروحان 
اکنون ۱۹۰  نفر شد،  هزار  از  بیش  نجات  به  منجر 
نفر در بیمارستان بستری هستند که از این تعداد، 
۲۰ نفر در بخش مراقبت های ویژه )ICU( تحت نظر 
قرار دارند. وی با ابراز تأسف از جان  باختن ۲۸ نفر از 
هموطنان در این حادثه اظهار کرد: وضعیت جسمی 
مصدومان به طور کلی پایدار است، مجروحان دچار 
سوختگی،  جمله  از  شده اند،  متعددی  آسیب های 

پرتاب شدگی و آسیب ناشی از انفجار هستند.
با  حریق  اطفای  عملیات  داد:  ادامه  کولیوند 
به  مجهز  که  هلال احمر  بالگردهای  از  بهره گیری 
پخش  تجهیزات  و  آب  پاشش  سبدهای مخصوص 
فوم هستند، با جدیت در حال انجام است، نیروهای 
با پذیرش خطر، فعالیت های گسترده ای را  امدادی 

انجام داده اند.
رییس جمعیت هلال احمر با تأکید بر وجود مدیریت 
منسجم در صحنه حادثه گفت: با حضور وزیر کشور، 
استاندار هرمزگان، نیروهای سپاه، ارتش، وزارت راه و 
و شهرسازی و سایر دستگاه های امدادرسان، انسجام 

کاملی در عملیات برقرار است.
اجتماعی  و  روانی  رسیدگی های  به  اشاره  با  وی 
و  روانی  امداد  تیم های  افزود:  حادثه دیدگان  به 
حمایت های روانی )سحر( در محل حضور دارند تا 
ضمن پشتیبانی روحی از مجروحان و خانواده های 
جان  یا  مفقود  افراد  بستگان  و  خانواده  به  آنان، 

باختگان نیز کمک کنند.
کولیوند در پایان اظهار امیدواری کرد که با ادامه 
عملیات لکه گیری، آتش سوزی تا پایان امروز به طور 

کامل مهار شود.
سخنگوی دولت خبر داد؛ فردا )دوشنبه( در سراسر 

کشور عزای عمومی اعلام شد
در پی حادثه ناگوار بندر شهید رجایی و درگذشت 
ده ها تن از هموطنان عزیز کشورمان در بندرعباس، 
دولت دوشنبه ۸ اردیبهشت ماه را در سراسر کشور 

عزای عمومی اعلام کرد.
»فاطمه مهاجرانی« روز یکشنبه با انتشار پیامی در 
شبکه اجتماعی ایکس نوشت: به دنبال حادثه ناگوار 
دولت چهاردهم  بندرعباس،  رجایی  بندر شهید  در 
فردا )دوشنبه ۸ اردیبهشت( را در سراسر کشور عزای 

عمومی اعلام کرد. سخنگوی دولت در این پیام ضمن 
ابراز همدردی مجدد با خانواده های داغدار این حادثه 
تلخ، از پیگیری ویژه حادثه و سفر رئیس جمهور به 
بندرعباس خبر داد. شدت وقوع انفجار به حدی بوده 
که موجب تخریب برخی از ساختمان ها و خودروها 
وزیر  مؤمنی  اسکندر  نزدیکی محل حادثه شد.  در 
کشور و فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی از نخستین 
ساعات وقوع این حادثه به نمایندگی از رئیس جمهور، 
در محل حادثه حاضر شدند. »مسعود پزشکیان« نیز 
ظهر دیروز به منظور بررسی آخرین وضعیت حادثه 
انفجار در بندر شهید رجایی و مدیریت میدانی ابعاد 

مختلف این حادثه وارد بندرعباس شد.
۳ روز عزای عمومی در استان هرمزگان اعلام شد

که  بزرگی  اتفاق  برای  گفت:  هرمزگان  استاندار 
افتاده و منجر به جان باختن تعدادی از هموطنان 
در استان شده از امروز سه روز عزای عمومی اعلام 

می کنیم.
محمد آشوری در پی آتش سوزی مرگبار در بندر 
شهید رجایی که دست کم ۲۸ کشته بر جای گذاشت، 
گفت: برای اتفاق بزرگی که افتاده و منجر به جان 
باختن تعدادی از هموطنان در استان شده از امروز 
استاندار  می کنیم.  اعلام  عمومی  عزای  روز  سه 
هرمزگان، سه روز عزای عمومی در این استان اعلام 
کرد. این آتش سوزی که روز گذشته رخ داد، تلاش 
گسترده ای از سوی آتش نشانان و نیروهای امدادی 

سراسر کشور را به دنبال داشت.
وی از تلاش های آتش نشانان هرمزگان و تیم هایی 
که از تهران، فارس، کرمان و بوشهر برای مهار آتش 

به منطقه اعزام شدند، قدردانی کرد.
تلاش های  داشت:  اظهار  هرمزگان  استاندار 
نیروهای  جمله  از  دست اندرکاران،  همه  هماهنگ 
نیروی  اسلامی،  انقلاب  پاسداران  آتش نشانی، 
دریایی ارتش و سپاه، نیروی انتظامی، دادگستری 
هرمزگان و اعضای شورای مدیریت بحران استان، 
نجات  و  امداد  انجام عملیات  و  آتش  کنترل  برای 
ستودنی است. آشوری با ابراز تأسف از جان باختن 
تعدادی از هم وطنان، افزود: برای این ضایعه بزرگ، 
سه روز عزای عمومی اعلام می کنیم و همه ما در غم 
از دست دادن این عزیزان شریک هستیم. امیدواریم 
خداوند به بازماندگان صبر و به جان باختگان رحمت 

عطا کند.

48 ساعت پرالتهاب با بیش از هزارتن مجروح و 28 جانباخته

بندر غرق در خون، ایران در ماتم بندر
گروه حوادث -  جنوب ایران مگر چه دارد به غیر از رقص و اندوه. رقصی که از غم سرچشمه می گیرد. استان هرمزگان و بندرعباس غرق در خون و اندوه 

است. غمی جانکاه که هیچ کلمه ای قادر به بیان عمق آن نیست.

و  بی وقفه  تلاش  با  گفت:  گلستان  استان  انتظامی  فرمانده 
تحقیقات تخصصی دو مظنون اصلی حادثه تیراندازی شکارچیان 
غیرمجاز که منجر به شهادت یک محیط بان در پارک ملی گلستان 

شد، در یکی از روستاهای کلاله دستگیر شدند.
به گزارش ایرنا از خبرگزاری پلیس، سردار محمدسعید فاضل دادگر 
اظهار کرد: در پی بروز این حادثه، تیمی زبده از کارآگاهان پلیس 

آگاهی استان گلستان به سرعت وارد عمل شدند.
وی افزود: تحقیقات برای روشن شدن زوایای پنهان این جنایت 

ادامه دارد و نتایج آن به زودی اطلاع رسانی خواهد شد.

محیط بان کاظم مصدق، ۴۵ ساله و با ۱۸ سال سابقه خدمت در 
پارک ملی گلستان، روز گذشته ) ۶ اردیبهشت ۱۴۰۴( در منطقه 
کویلر این پارک بر اثر تیراندازی شکارچیان غیرمجاز به شهادت 

رسید.
این حادثه تلخ زمانی رخ داد که وی به همراه همکار خود در 
حال گشت زنی برای جلوگیری از فعالیت شکارچیان غیرمجاز بود. 
شکارچیان پس از درگیری و شلیک به محیط بان، با استفاده از 

تاریکی شب از محل متواری شدند.
کاظم مصدق، متولد سال ۱۳۵۹، متأهل و پدر دو فرزند بود که 

زندگی خود را وقف حفاظت از طبیعت و حیات وحش پارک ملی 
گلستان کرده بود.

پارک ملی گلستان به عنوان قدیمی ترین پارک ملی ایران و یکی از 
ذخیره گاه های زیست کره یونسکو، پناهگاهی برای گونه های ارزشمند 
گیاهی و جانوری است و محیط بانان آن در شرایط دشوار و با حداقل 

امکانات از این میراث طبیعی حفاظت می کنند.
شهادت  پیامی  در  گلستان،  استاندار  طهماسبی  علی اصغر 
محیط بان مصدق را تسلیت گفت و از ایثار و تعهد او در حفاظت 

از طبیعت تجلیل کرد.

دستگیری مظنونان قتل محیط بان گلستانیپاسخ سریع پلیس به جنایت شکارچیان

در پی حادثه 
ناگوار بندر 

شهید رجایی و 
درگذشت ده ها 
تن از هموطنان 
عزیز کشورمان 
در بندرعباس، 
دولت دوشنبه 
8 اردیبهشت 

ماه را در سراسر 
کشور عزای 

عمومی اعلام 
کرد

داستان زنی که ۱۸ سال با اچ آی وی زندگی می کند و رازش را فرزندانش هم نمی دانند !
»خونه من یه جهنمیه اطراف تهران، همین دیروز یه اعدامی داشتیم اگه می تونستم کلا 
از اونجا می کندم و هیچ وقت برنمی گشتم.« این جمله زنی است که انگار ۶۰ ساله است، اما 
شناسنامه او این عدد را نشان نمی دهد. زنی که سال ها است درد اچ آی وی را تنهایی تحمل 
می کند چون هیچ یک از اعضای خانواده او حتی فرزندانش نمی دانند که او درگیر این بیماری 

است.
هر بار به بهانه ای وارد جمعشان می شویم و این بار قرار بود والدین چند کودک کار و 
اعضای قبلی »باشگاه مثبت« برای دریافت بسته های معیشتی به دفتر »سپیده علیزاده« مدیر 
موسسه نور هدایت سپید و روانشناس اعتیاد بیایند. باشگاه مثبت از اواخر اسفندماه است 
که تعطیل شده و دیگر عضو جدیدی نمی پذیرد، اما مدیر آن نمی تواند مراقب اعضای قدیمی 
نباشد. باشگاه مثبت جایی بود که خدمات رایگان حمایت اجتماعی به بیماران اچ آی وی ارائه 

می کرد اما متاسفانه به دلیل عدم حمایت بهزیستی از مددجویان تعطیل شده است. 
 این بار بسته کالایی از برنج، حبوبات، روغن، رب، ماکارونی، قند، شکر و ... تهیه کرده و 
با همه آن ها تماس گرفته است. یک به یک با عجله و نفس زنان به بالا می آیند، سنگینی 
بسته را که می بینند قدری برای چگونگی حمل آن تامل می کنند. اغلب در تلفن همراه خود 
اپلیکیشن تاکسی اینترنتی ندارند. جویای حال سپیده علیزاده می شوند، کاغذ را امضا می کنند 
و انگشت می زنند و می روند. برخی اصرار دارند حتما علیزاده را ببینند، زیرا به قول خودشان 
»التماس دعا دارند«؛ التماس دعا برای تهیه جهزیه دختر تازه ازدواج کرده، التماس دعا برای 
پسر زندانی، التماس دعا برای تهیه قرص قلب و حتی التماس دعا برای حمایت دوستان اچ آی 
وی مثبتشان. مادر )سپیده علیزاده( التماس دعا ها را می شنود و هربار می گوید که »باشگاه 
مثبت« بسته شده است اما دعاهایشان را به خاطر خواهد سپرد. چندین مهمان به اتاق او 
می روند و صدای زنگ تلفن همراهش لحظه ای قطع نمی شود، اما یک مکالمه او جلب توجه 
می کند: »کارتن خواب ها نمی تونند سیب و میوه های سفت بخورند چون دندون ندارند. اگر 

می خواهید برایشان میوه ببرید میوه های نرم تهیه کنید.«
زندگی ای که هیچ کس نمی بیند

او دنبال گوشی برای شنیدن رنج ها  چروک های عمیق چهره و چشمان نگران و منتظر 

می گردند. او اچ آی وی دارد، شوهرش بیماری را به او منتقل کرده است. هیچ یک از فرزندانش 
این بیماری را ندارند و سال هاست که پدرشان فوت کرده است. به دنبال درمان بیماری نیست، 
زیرا در محیطی کوچک زندگی می کند که همه به راحتی می توانند متوجه بیماری او شوند. 
هیچ کس نمی داند او درگیر اچ آی وی است جز برادرشوهرش که در زمان تحویل جنازه 
برادرش متوجه این بیماری شده است. همان برادری که روزگاری برای درمان بیماری همسر او 
»تریاک« را پیشنهاد کرده بود. نوجوان بوده است که ازدواج می کند، اما بعد از ازدواج متوجه 
می شود شوهرش درگیر یک بیماری است. همان سال ها اول راه اعتیاد به خانه ش باز می شود؛ 
خانه ای مشترک با پدرشوهر، مادرشوهر و برادر شوهر. ۱۵ سال است که سپیده علیزاده را 
میشناسد و اینجا را راحت تر از خانه پدرش می داند: »خونه بابامون که دستمون تو سفره 
نمی ره. اینجا میایم درد و دل می کنیم، تازه مواد غذایی هم با خودمون می بریم.« نمی خواهد 
خیری به خانه ش برود تا چهره و صدای او را ضبط کند، چون از انگ اچ ای وی می ترسد و به 
خاطر ترس از تبعیض است که به دنبال درمان نمی رود. پسرش با مدرک دانشگاهی زباله گرد 
است و از سرنگ آلوده می ترسد. او نمی داند مادرش همین بیماری که از آن می ترسد را دارد.

سکوتی که در رگ هایش جریان دارد
بعد از آن که فرزندانش به دنیا بیایند همسرش درگیر اچ آی وی شده است. البته مادرانی 
که درگیر این بیماری هستند نیز می توانند فرزندانی به دنیا بیاورند که اچ ای وی ندارند. باید در 
حین بارداری خصوصا سه ماه آخر دارو مصرف کنند. همچنین آنها نباید به فرزندان خود شیر 
بدهند. او به شدت درگیر فقر مالی است و بعد از فوت همسرش با سختی بسیار فرزندانش 
را به دندان کشیده و بزرگ کرده است: »بار ها ترک می کرد، اما هربار بعد از چند سال دوباره 
برمی گشت به اعتیاد. وقتی فوت کرد من فهمیدم بیماری رو به من منتقل کرده. تزریقی بود.« 
همسرش چند ماه بعد از اینکه متوجه بیماری خود شد فوت کرد: »خودش رو باخت و خیلی 

ترسید. دکتر ها می گفتند بدترین دشمن این بیماری ترسه و همون ترس بهش غلبه کرد.«
۱۸ سال زندگی زیر سایه اچ آی وی

پاک مرد؟: »نه بابا دکترا گفتند بدید بکشه. هروئین و کراک مصرف می کرد. هر کدوم رو پیدا 
نمی کرد می رفت سراغ اون یکی. من تزریق هروئین رو دیده بودم، اما کراک رو نمی شناختم. 
تا مدت ها کراک مصرف می کرد می گفت تریاکه. منم که بلد نبودم و نمیشناختم کراک رو. 

تریاک رو فامیل های خودش زیر لبش گذاشتند. کم کم تریاک شد شیره؛ شیره شد هروئین؛ 
هروئین به تزریق رسید و دیگه آخر های عمرش دکترا گفتند کراک چندتا از رگ های سرش رو 

پاره کرده. با قرص ترکیبی مصرف می کرد.«
رنج هر سه ما را بهم نزدیک می کند

مریم که ۱۵سال کارتن خواب بوده و اعتیاد را با تزریق هروئین شروع کرده است نفر سوم 
این گفتگو است که رنج هایش را یادآوری می کند تا دیگری هم راوی راستگویی از داستان 
خود باشد: »نگاه نکن اینجوری می خندم. ۱۵ سال اعتیاد شوخی نداره. سال به سال حموم 
نمی دیدم. غذا پیدا می کردم فقط می خوردم برام مهم نبود آشغال یا کپکه. می فهمی شب ها 
کنار دو تا سگ خوابیدن یعنی چی؟ ۳۵ ساله حسرت دیدن فرزندم رو دارم. بینی من سه بار 
شکسته. ۲۴ سالم بود که مامور با لگد کل دندونام رو شکست. من امروز با همین خاطره ها 

زندگی می کنم. هرموقع وسوسه می شم خودم رو تو همون پاتوقا تصور می کنم.«
رنج هر سه ما را بهم نزدیک می کند. شخصیت اصلی این گزارش ادامه می دهد: »شوهرم 
مواد می کشید و می فروخت. من و بچه بزرگم در خونه کار می کردیم.« همین فرزندش 
سال هاست نمی تواند سر خاک پدرش برود، چون نمی تواند خاطرات شب هایی که برای پدرش 
مواد تهیه می کرده است را فراموش کند یا وقت هایی که پدرش او و مادرش را کتک می زد 
تا پول سرنگ تزریقش را از آنها بگیرد. دخترم دبستانی بود که این روز ها را دید.« به دنبال 
درمان بیماری خود در جایی که زندگی می کند نمی رود؛ نمی خواهد کسی متوجه بیماری او 
شود: »شوهرم که مرد از من آزمایش گرفتند و گفتند اچ آی وی دارم. بار ها از فرزندانم آزمایش 
گرفتند، اما خداروشکر هیچ یک از اونا درگیر نشده بودند. حتی کمیته امداد وقتی متوجه شد 

شوهرم بیمار بوده بار ها از من نتیجه آزمایش ها را خواست.«
سرنگ آلوده را فراموش کنید! الگوی اننقال ایدز در ایران جنسی است

۱۸ سال است که کسی نمی داند او اچ آی وی دارد، زیرا بعد از مرگ همسرش وقتی همه 
فهمیدند او اچ آی وی داشته است، رفت و آمد ها را قطع کردند. در کوچه و خیابان، مردم 
جواب سلام او را نمی دادند تا او توانست در ذهن همه بکارد که اچ آی وی ندارد. بسته را بر 
میدارد و به سختی از پله ها پایین می رود؛ سنگینی راز ۱۸ ساله را بر روی دوشش احساس 

می کنم.

داستان زنی که ۱۸ سال با اچ آی وی زندگی می کند و رازش را فرزندانش هم نمی دانند !


